

(9) 331-602 presented by Mr. Axworthy.—Sessional Paper No. 331-9/602; and

(10) 331-617 presented by Mr. Oberle.—Sessional Paper No. 331-9/617.

Mr. Lewis for Mr. Mazankowski, a Member of the Queen's Privy Council, laid upon the Table,—Government responses, pursuant to Standing Order 106(8), to petitions concerning decommissioning of lighthouses in British Columbia (English and French), as follows:

(1) 331-613 presented by Mr. Skelly.—Sessional Paper No. 331-9/613; and

(2) 331-641 presented by Mr. Skelly.—Sessional Paper No. 331-9/641.

By unanimous consent, it was ordered,—That, notwithstanding any Standing or Special Order of this House, the document entitled "White Paper on Election Law Reform" (Sessional Paper No. 331-4/153), laid upon the Table earlier this day, be referred to the Standing Committee on Elections, Privileges and Procedure; and

That the said Committee shall make its final report thereon not later than Wednesday, October 8, 1986.

Mr. Hockin, from the Special Joint Committee on Canada's International Relations, presented the Final Report of the Committee (Independence and Internationalism). Sessional Paper No. 331-8/29A.

A copy of the relevant Minutes of Proceedings and Evidence of the Special Joint Committee on Canada's International Relations (*Issue Nos. 19 to 62 inclusive and Issue No. 63, which contains this Report*) was tabled.

*(The Minutes of Proceedings and Evidence accompanying the Report are recorded as Appendix No. 167 to the Journals).*

Miss Nicholson (Trinity), from the Standing Committee on Public Accounts, presented the Fourteenth Report of the Committee (Report of the Auditor General relating to the Scientific Research and Development Tax Credit Program of the Department of Finance)—Sessional Paper No. 331-8/17J.

Pursuant to Standing Order 99(2), the government was requested by the Committee to Table a comprehensive response to the Report.

A copy of the relevant Minutes of Proceedings and Evidence (*Issues Nos. 18, 19, 31, 33 and 35 which includes this report*) was tabled.

*(The Minutes of Proceedings and Evidence accompanying the Report are recorded as Appendix No. 168 to the Journals).*

Mr. Blenkarn, from the Standing Committee on Finance and Economic Affairs, presented the Fifth Report of the

(9) 331-602 présentée par M. Axworthy.—Document parlementaire n° 331-9/602; et

(10) 331-617 présentée par M. Oberle.—Document parlementaire n° 331-9/617.

M. Lewis, au nom de M. Mazankowski, membre du Conseil privé de la Reine, dépose sur le Bureau,—Réponses du gouvernement, conformément à l'article 106(8) du Règlement, aux pétitions concernant la mise hors service de phares en Colombie-Britannique (textes français et anglais), ainsi qu'il suit:

(1) 331-613 présentée par M. Skelly.—Document parlementaire n° 331-9/613; et

(2) 331-641 présentée par M. Skelly.—Document parlementaire n° 331-9/641.

Du consentement unanime, il est ordonné,—Que, nonobstant tout article du Règlement ou tout ordre spécial de la Chambre, le document intitulé «Livre blanc sur la réforme de la loi électorale» (Document parlementaire n° 331-4/153), déposé sur le Bureau plus tôt aujourd'hui, soit déféré au Comité permanent des élections, des privilèges et de la procédure; et

Que ledit Comité présente son rapport final à ce sujet au plus tard le mercredi 8 octobre 1986.

M. Hockin, du Comité mixte spécial sur les relations extérieures du Canada, présente le rapport final de ce Comité (Indépendance et Internationalisme).—Document parlementaire n° 331-8/29A.

Un exemplaire des procès-verbaux et témoignages pertinents du Comité mixte spécial sur les relations extérieures du Canada (*fascicules nos 19 à 62, ainsi que le n° 63 qui contient ce rapport*) est déposé.

*(Les procès-verbaux et les témoignages joints à ce rapport sont enregistrés à titre d'Appendice n° 167 aux Journaux).*

M<sup>lle</sup> Nicholson (Trinity), du Comité permanent des comptes publics, présente le quatorzième rapport de ce Comité (Rapport du vérificateur général concernant le Programme de crédits d'impôt à la recherche et au développement scientifiques, ministère des Finances)—Document parlementaire n° 331-8/17J.

Conformément à l'article 99(2) du Règlement, le Comité demande au gouvernement de déposer une réponse globale au rapport.

Un exemplaire des procès-verbaux et témoignages pertinents (*fascicules nos 18, 19, 31, 33 et 35, qui inclut le présent rapport*) est déposé.

*(Les procès-verbaux et les témoignages joints à ce rapport sont enregistrés à titre d'Appendice n° 168 aux Journaux).*

M. Blenkarn, du Comité permanent des finances et des affaires économiques, présente le cinquième rapport de ce